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本文作者相关文章

赵然杭

刘晓丽 

模糊可变评价模型在山东省农村水利现代化水平评价中的应用 

赵然杭, 刘晓丽 

山东大学土建与水利学院， 山东 济南 250061 

摘要： 

农村水利现代化是实现水利现代化和农业现代化的前提和基础条件,科学合理地评价和衡量农村水利现代化水平,对
正确把握水利现代化进程的宏观方向,指导农村水利现代化建设和实现水利现代化具有重大意义.本文以可变模糊集

理论为基础,利用模糊可变评价模型对山东省的农村水利现代化水平进行了综合评价,结果表明该模型合理简单,可靠

性实用性强,适用于农村水利现代化水平的评价. 
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Application of the variable fuzzy set theory in assessment of the modernization 
level in rural areas of Shandong Province

ZHAO Ran-hang, LIU Xiao-li

School of Civil Engineering, Shandong University, Jinan 250061, China

Abstract: 

The rural water resources modernization is the precondition and the foundation for realizing the 
modernization of water resources and agriculture, of which scientifically assessement and measurement 
has an important purpose in the instruction of the construction of rural water resources and realization of 
the modernization of water resources. The variable fuzzy set model was applied in a comprehensive 
assessment of the rural water resources modernization level of Shandong Province. The results indicate 
that this model is reasonable, simple, more reliable and practicable. It can be applied in a similar 
assessment of other regions.
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